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PROTOKÓŁ XXXIV/13 
z obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach 

z dnia 24 stycznia 2013 r. 
 
godzina rozpoczęcia - 14:07; 
godzina zakończenia – 16:32; 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poprosił wszystkich o powstanie 
i uczczenie minutą ciszy 150. rocznicę powstania styczniowego. 

  
Do punktu 1 porządku 

Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Otworzył obrady XXXIV Sesji Rady 
Miejskiej w Pyrzycach.  
 Przywitał zaproszonych gości w osobach: Pana Wicestarostę Pyrzyckiego –
Roberta Betynę, Radnego Powiatowego Pana Walentego Darczuka, Pana Burmistrza 
– Jerzego Marka Olecha, Panią Wiceburmistrz, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik, 
Sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych i wydziałów, wszystkich 
Radnych i media. 
 Stwierdził, że na stan 15 Radnych obecnych jest 14 radnych, nieobecny jest 
Radny Miłosz Łuszczyk (przybył o godz. 14:24), co stanowi wymagane kworum do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 

Do punktu 2 porządku 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 

 
Porządek stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Członek K. Rewizyjnej – Bożena Tołoczko – Zwróciła się z prośbą o wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Redaktora 
Naczelnego Dwutygodnika „Puls Powiatu” (Druk Nr 459/13).  
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Zwrócił się z prośbą o wyprowadzenie 
z porządku obrad dzisiejszej sesji punktu 13 - projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia Gminy Pyrzyce do projektu partnerskiego pod nazwą „Zdrowo, 
sportowo i zawodowo – aktywizacja społeczno zawodowa Romów” w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Priorytet I Zatrudnienie i integracja 
społeczna, Działanie 1.3 Ogólnopolskie programy integracji aktywizacji zawodowej, 
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Poddziałanie 1.3.1 Projekty na rzecz społeczności romskiej (Druk Nr 450/13). 
Powiem dlaczego, ponieważ Romowie, którzy napisali ten projekt, a który uzyskał 
wstępną akceptację, niestety wycofali się z jego realizacji, a my byliśmy tylko 
współpartnerem w tym projekcie, dlatego proszę o wycofanie tego projektu 
z porządku obrad. 
 Proszę o wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały podziału Gminy 
Pyrzyce na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych (Druk Nr 458A/13), ponieważ doszliśmy 
wspólnie do wniosku, że tamten projekt nie był właściwy, przedstawiliśmy projekt 
ustalony na komisji, dlatego proszę o wprowadzenie tej autopoprawki. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Redaktora 
Naczelnego Dwutygodnika „Puls Powiatu” (Druk Nr 459/13).  
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 14; za – 9; przeciw – 3; wstrzymało się -2;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie 
wyprowadzenie z porządku obrad punktu 13 - projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia Gminy Pyrzyce do projektu partnerskiego pod nazwą „Zdrowo, 
sportowo i zawodowo – aktywizacja społeczno zawodowa Romów” w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Priorytet I Zatrudnienie i integracja 
społeczna, Działanie 1.3 Ogólnopolskie programy integracji aktywizacji zawodowej, 
Poddziałanie 1.3.1 Projekty na rzecz społeczności romskiej (Druk Nr 450/13). 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Projekt uchwały został wyprowadzony z porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wprowadzenie 
autopoprawki do projektu uchwały podziału Gminy Pyrzyce na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych (Druk Nr 458A/13). 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 14; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -1;  

Autopoprawka została wprowadzona do (druku Nr 458A/13) porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Został wyprowadzony z porządku 
punkt 13, dlatego proponuję wprowadzić w to miejsce projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi Redaktora Naczelnego Dwutygodnika „Puls Powiatu” (Druk Nr 
459/13). 
 

Nie wniesiono więcej żadnych zmian do porządku. 
 

Porządek po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 



 3 

Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołów z obrad XXXI, XXXII, XXXIII Sesji Rady 
Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował, że protokoły były 
wyłożone do wglądu w Biurze Rady. 
 
Radni nie wnieśli uwag do protokołów z obrad XXXI, XXXII, XXXIII sesji Rady 
Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z obrad XXXI sesji Rady Miejskiej. 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Protokół został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z obrad XXXII sesji Rady Miejskiej. 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Protokół został przyjęty. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej. 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Protokół został przyjęty. 

 
Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc (Druk Nr 
256/13).  
 
Informacja Nr 21 z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc od dnia 17 grudnia 2012r. 
do 15 stycznia 2013 r. stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Chciałbym w tym miejscu uzupełnić 
złożoną przeze mnie informację z bieżącej działalności o jeden bardzo ważny punkt. 
We wtorek odbył się Zarząd Związku Gmin Dolnej Odry, którego jesteśmy m.in. 
członkiem w sprawie wprowadzenia Ustawy śmieciowej i w tym miejscu chciałbym 
skorzystać i przedstawić naszym mieszkańcom zaproszenie na spotkanie, które ma 
się odbyć 28 stycznia br. o godz. 13:30 w sali widowiskowo – kinowej PDK. Na 
spotkaniu tym będą omawiane nowe uregulowania prawne w zakresie 
gospodarowania odpadami komunalnymi, ponieważ do 28 lutego br. wszyscy 
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mieszkańcy są zobowiązani do złożenia deklaracji odnośnie ilości osób 
zamieszkałych daną nieruchomość. Przyjedzie firma specjalistyczna, która 
współpracuje ze Związkiem Gmin Dolnej Odry i przeprowadzi dla nas wszystkich 
takie szkolenie. Uważam, że warto skorzystać, bo będziemy mogli trochę więcej się 
dowiedzieć, a przede wszystkim firma ta przedstawi jak należy wypełniać te 
deklaracje odnośnie ilości osób zamieszkałych w danym gospodarstwie. 
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak – 28 stycznia (poniedziałek) 13:30 z tym, 
że jeżeli osoby nie będą miały możliwości uczestniczenia, to będzie możliwość, żeby 
w Urzędzie Miejskim doinformować się w zakresie tym, który będzie tematem tegoż 
spotkania? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Oczywiście, że tak i nie tylko w Urzędzie 
Miejskim, ponieważ w świetlicach we wszystkich miejscowościach naszej Gminy 
w odpowiednim czasie taki harmonogram spotkań zostanie jeszcze ułożony, 
przedstawiony Państwu i również odbędą się takie konsultacje, i będzie możliwość 
pobrania tych deklaracji, i wypełnienia ich na miejscu. 
 
Nie wniesiono pytań do przedłożonej informacji. 

 
Do punktu 5 porządku 
 Interpelacje, zapytania radnych na piśmie. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska –  
1) Mam ze sobą pismo, które zostało do Pana złożone w dniu 6 września przez 
mieszkańców budynku nr 71 w Żabowie. Do dziś nie mają odpowiedzi na to pismo, 
więc chciałam zapytać czy kodeks postępowania administracyjnego w urzędzie już 
nie obowiązuje? Jeśli tak to, kiedy tą odpowiedź uzyskają? 
2) 3 stycznia wydał Pan obwieszczenie o decyzjach środowiskowych, o budowie 
farm wiatrowych w obrębie Rzepnowa. Chciałam zapytać czy taką praktykę będzie 
Pan już stosował, iż będzie Pan ignorował i nie szanował decyzji podjętych przez 
radnych w formie uchwał Rady Miejskiej, odnoszę się do uchwały z grudnia, 
w której to Rada zdecydowała o wyłączeniu tych obrębów - Rzepnowo i Żabów 
z tych decyzji? 
3) Chciałabym wiedzieć ile kosztowała impreza 750 – lecia Pyrzyc i w jaki sposób 
miały udział, partycypowały jednostki naszej gminy czyli: OSiR, Biblioteka 
Publiczna, Pyrzycki Dom Kultury, jeśli tak, to jakie było uzasadnienie ich udziału 
w kosztach?  
4) W grudniu 2012 roku, kiedy grupa radnych zmieniła budżet na rok 2013 
przestrzegał nas Pan radnych, iż ta decyzja może doprowadzić do zwolnienia 7. 
pracowników urzędu. Więc pytam Pana, ile osób zostało zatrudnionych w styczniu 
tego roku, jakie to są stanowiska, jakie mają uposażenia? Nie chodzi mi o nazwiska 
tylko, o stanowiska i jak to się ma również też, że nowy pracownik gospodarczy, 
który został przez Pana zatrudniony, został zatrudniony na wyższym poziomie 
finansowania, wynagrodzenia niż pozostali, a pozostałym pracownikom 
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gospodarczym obniża się premię uznaniową całkiem lub do 10% tłumacząc kiepską 
sytuacją finansową.   
5) W związku z rezygnacją przez Pana z nagrywania sesji przez TVK AURA, 
również w związku z tym, że sama wnioskowałam o przesunięcie 15.000 złotych 
z tego działu, proszę o odpowiedź ile nas kosztowało nagrywanie sesji, ale tylko 
sesji, bo wiem, że umowa była zawarta także na tablicę czy jak to tam nazywać, 
chodzi mi o sesję i w związku z tym, na co będą przeznaczone pieniądze, które 
w tym paragrafie pozostały? 
 
Radny Damian Błażejewski - Dziękuję za udzielenie połowicznych odpowiedzi na 
moje poprzednie interpelacje z poprzedniego miesiąca. Wiem, że Straż Miejska 
dokonała kontroli w pięciu miejscowościach, chciałbym żeby przedstawiono mi 
szczątkowy protokół z tych pięciu miejscowości kontroli zbiorników 
bezodpływowych.  
 Prosiłem również, o informację dotyczącą wypłaty wszystkich odpraw kwot 
zawartych porozumieniami od początku Pana kadencji osób, które zostały przez 
Pana zwolnione. Dostałem tym razem szczątkową odpowiedź, jest tu tylko kwota 
dotycząca byłego komendanta straży międzygminnej. W dziwny sposób zginęła 
kwota, która była podana w poprzedniej odpowiedzi. Chciałbym to uściślić 
i prosiłbym o bardzo dokładną odpowiedź, ile kosztowały nas Pana ruchy kadrowe?  
 Zaczął się nowy rok budżetowy, nadal nie ma Panów dbających 
o bezpieczeństwo naszych dzieci na przejściach dla pieszych. Chciałbym dowiedzieć 
się, jaki jest powód tego, że ci Panowie, którzy byli zatrudnieni w porozumieniu 
z urzędem pracy do dzisiaj nie wrócili. Nikt nie dba o bezpieczeństwo naszych 
milusińskich na przejściach. Miała to robić Straż Międzygminna w ówczesnym 
czasie, teraz Straż Miejska. Niestety strażników nie ma.  
 Chciałbym dowiedzieć się również, jaki jest stan na dziś pałacu w Krzemlinie. 
Wiem, że miał zostać przedstawiony do sprzedaży, chciałbym się dowiedzieć czy 
obiekt jest zabezpieczony przed dewastacją, czy jest to monitorowane, czy nie 
dochodzi tam do rozkradania majątku gminnego. Te moje ostatnie pytanie proszę 
potraktować jako zapytanie a nie interpelację i chciałbym odpowiedź na ten temat 
otrzymać dzisiaj na koniec sesji, zgodnie ze statutem gminy Pyrzyce. Interpelacje jak 
najbardziej w drodze pisemnej, a o odpowiedź na zapytanie prosiłbym dzisiaj na 
koniec sesji. 
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak – Chciałbym bardzo mocno wzmocnić 
głos radnej Piotrowskiej w zakresie nagrywania sesji i gdyby tą informację można 
byłoby uzupełnić. Jeżeli nie ten obecny sposób nagrywania, to jak widzi Pan to na 
przyszłość, ponieważ nie bardzo wyobrażam sobie, żeby można było od nagrywania 
sesji odstąpić. Jest to myślę jeden, jedyny, najbardziej rzetelny przekaz informacji, 
ponieważ na bieżąco nasze odpowiedzi i Pańskie mogą nasi mieszkańcy odczytać. 
Oczywistą rzeczą jest, że każdy z mieszkańców ma takie prawo, żeby uczestniczyć 
w sesji, ale oczywiście nie każdy chce, albo też nie każdy ma czas.  
 
Nie zgłoszono więcej interpelacji i zapytań. 
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Wszedł Radny Miłosz Łuszczyk godz. 14:25; 
Wyszedł Radny Damian Błażejewski godz. 14:25; 

 Stan Radnych na sali – 14; 

Do punktu 6 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie planów pracy stałych komisji rady na 
2013 rok (Druk Nr 452/13). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  
 
Plany pracy stałych komisji Rady: 

1) K. Rewizyjna – plan pracy stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
2) K. Budżetu – plan pracy stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
3) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - plan pracy stanowi 

załącznik Nr 12 do protokołu. 
4) K. Rolnictwa i Ekologii - plan pracy stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 

 
Nie wniesiono uwag do przedłożonych planów pracy Komisji. 
 
Przewodniczący Rady - Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie planów pracy stałych komisji rady na 2013 rok (Druk Nr 452/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -14, przeciw - 0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XXXIV/347/13 stanowi załącznik Nr 14 do protokołu 

 
Do punktu 7 porządku 
 Informacja Burmistrza Pyrzyc z zakresu pozyskiwanych 
funduszy pomocowych i innych środków pozabudżetowych w 2012 
roku (Druk Nr 457/13). 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.  
 
Opinia stałej komisji Rady: 

K. Budżetu - opinia stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
Nie wniesiono uwag do przedłożonej informacji. 

 
Do punktu 8 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 453/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.  
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Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 19 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 

 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Projekt tej uchwały dotyczy zmiany 
Studium i kierunków zagospodarowania Gminy Pyrzyce, a konkretnie odnosi się do 
miejsca, gdzie znajduje się nasza pyrzycka Geotermia. Tak jak już kiedyś Państwa 
informowałem, jedna z firm jest zainteresowana wybudowaniem tam ciepłowni, 
która produkowałaby alternatywne źródło ciepła do naszego gazu, który jest 
potrzebny do podgrzewania wody wydobywanej z wnętrza ziemi, a która później 
jest rozprowadzana po części naszego miasta celem ogrzewania mieszkań. Tutaj 
chodzi o możliwość wybudowania tej ciepłowni, która produkowałaby alternatywne 
źródło ciepła do gazu. 
 
Nie wniesiono żadnych głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pyrzyce (Druk Nr 453/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -14, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XXXIV/348/13 stanowi załącznik Nr 21 do protokołu 

 
Do punktu 9 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Cmentarza 
Komunalnego w Pyrzycach (Druk Nr 449/13). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 24 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 

 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski – Odczytał opinię K. Budżetu: 
„Komisja Budżetu opiniuje projekt uchwały pozytywnie. 
 Komisja wnioskuje, aby Burmistrz przeanalizował Zarządzenie Nr 581 z dnia 
30.04.2012 r. w sprawie określenia stawek opłat za usługi cmentarne świadczone na 
cmentarzu komunalnym w Pyrzycach pod kątem wysokości opłat i możliwości ich 
zmniejszenia. 
 Komisja wnosi o ujednolicenie zasad świadczenia usług cmentarnych, opłat 
i regulaminów na terenie całej Gminy Pyrzyce.” Dodam, że w Pyrzycach są 
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ponoszone koszty na cmentarzu, tym zajmuje się PPK, natomiast niektóre cmentarze, 
które są w wioskach nie są tam pobierane opłaty. Wywożenie nieczystości, opłata za 
wodę jest to kosztem dla PPK, krótko mówiąc są to koszty ponoszone, które 
mieszkańcy Pyrzyc ponoszą opłacając te wszystkie opłaty, które są na cmentarzu. 
 
Radny Mariusz Majak – Podczas obrad Komisji Budżetu dosyć żywo 
dyskutowaliśmy na ten temat w związku z tym, iż jako radni, otrzymujemy wiele 
uwag dotyczących bardzo wysokich, wręcz drakońskich stawek za usługi 
komunalne, konkretne za usługi cmentarne, jakie w Pyrzycach obowiązują. 
Przypomnę Państwu Radnym, że uchwałą Rady Miejskiej Nr XVIII/211/12 z 26 
stycznia 2012 r. upoważniliśmy pana Burmistrza, aby zarządzeniem te stawki ustalał. 
Niestety Panie Burmistrzu troszkę te stawki są za wysokie i myślę, że trzeba w 
najbliższym czasie przeanalizować ponownie zasadność wnoszenia tak w wysokich 
opłat przez naszych mieszkańców. Nie będę pierwszy, jeśli powiem, że w Pyrzycach 
wszystkie opłaty w ostatnim czasie poszły bardzo mocno wzrastają. Ostatnio 
nakłada Pan również opłaty na wspólnoty mieszkaniowe za korzystanie z 
pojemników na śmieci, czy z terenu pod pojemniki na śmieci, wciąż obciążamy 
naszych mieszkańców, a jest to bardzo niekorzystne dla nich przy ubożejącym 
społeczeństwie. Czekamy na ustawę śmieciową, która również nie wprowadzi 
mniejszych opłat za wywożenie nieczystości stałych.  
Jeśli chodzi o waloryzację opłat za wieczyste użytkowanie również są tu bardzo 
podnoszone stawki. Ta Pańska decyzja, aby tak wysoko podnieść opłaty za usługi 
cmentarne jest bardzo dla mnie zaskakująca i zastanawiam się nad możliwością 
doprowadzenia do uchylenia, czy przedłożenia projektu uchwały w sprawie 
uchylenia uchwały upoważniającej Pana do ustalania cen za usługi komunalne. 
Pozwoliłem sobie sprawdzić, jak wyglądają ceny usług w ościennych gminach, jak to 
jest u naszych sąsiadów.  
Krótko powiem, że to, co u nas kosztuje 450 zł netto to w Stargardzie kosztuje 155 zł, 
w Warnicach 155 zł, w Gryfinie 225 zł, w Barlinku 200 zł brutto, jest to opłata za 
pojedynczy nagrobek.  
To, co w Pyrzycach kosztuje 650 zł netto bez VAT-u to w Stargardzie 420 zł, 
w Warnicy 200 zł, w Gryfinie 450 zł, w Barlinku 340 zł brutto. 
To, co u nas kosztuje 300 zł netto, to w Stargardzie 100 zł, w Warnicy 100 zł, 
w Gryfinie 112 zł, w Barlinku  120 zł.  
Do niedawna koszt pochówku dla obywatela, dla mieszkańca Pyrzyc, który będzie 
musiał ten przykry obowiązek spełnić wobec swoich członków rodziny wynosił ok. 
320 zł, obecnie wynosi ok. 800 zł i do tego jeszcze tak się stało, że musi to ponosić 
jednorazowo. Zobaczcie Państwo jaki to jest ogromny skok. Bardzo proszę Panie 
Burmistrzu, aby jak najszybciej przeanalizował Pan koszty, żeby Pan wspólnie 
z Dyrektorem Wancerzem przedstawił nam jako radnym tą kalkulację, która była 
podstawą do tego, żeby te ceny wprowadzić tak wysokie i bardzo bym prosił, 
żebyście Państwo przedstawili nam rozwiązanie lepsze dla mieszkańców Pyrzyc, bo 
nie stać nas już na to, żeby ponosić coraz większe opłaty na rzecz Gminy Pyrzyce. 
 
Radny Jerzy Wroński – Chciałbym się odnieść do opinii Komisji Budżetu, nie wiem, 
czy Państwo zauważyliście, że żadna firma oprócz Rady Sołeckiej i społeczeństwa 
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nie robi żadnych porządków na cmentarzach wiejskich tylko wykonują to społecznie 
mieszkańcy, jak również Rady Sołeckie w związku z  tym nie ma tych opłat. Myślę, 
że byłoby to krzywdzące, jeśli byśmy wprowadzili opłaty na cmentarzach wiejskich i 
dalej wykonywali społecznie prace, tylko i wyłącznie PPK wywozi śmieci, pojemniki.  
 

Przybył Radny Damian Błażejewski – godz. 14:35; 
Stan Radnych na sali – 15: 

 
Radny Mariusz Majak – Dyskusja trochę się rozszerza. Na komisji zadałem pytanie 
Pani Skarbnik, ile wynoszą rocznie koszty utrzymania cmentarzy komunalnych na 
terenie poza Pyrzycami, czyli koszt wywozu nieczystości stałych, koszt dostawy 
wody? 
 
Radna Danuta Cząstka – Popieram to, co Pan Wroński mówił przede mną, bo byłam 
8 lat Sołtysem i widziałam ile było pracy ze strony PPK, fakt, że te drzewa trochę 
podcięli i zabrali śmieci, ale wszystkie nieczystości, wszystkie porządki my sami 
sobie robiliśmy. Tu się mówi, że biedna wieś, a bogate miasto, ale my nie patrzmy 
w tym kierunku, bo naprawdę biedni są ci ludzie, a zwłaszcza ci starsi, bo jeżeli taka 
babcia ma 600 zł renty i ona teraz będzie robiła wszelkie opłaty na cmentarzu, to ja 
nie wiem, czy będzie ją stać kupić chleb. Po drugie, myślę, że na pewno każda 
wioska, ja ręczę, że moja Pani Sołtys i ja poczynimy takie działania, żebyśmy sobie za 
te śmieci zapłacili, albo z tej wody korzystać nie będziemy, każdy przyniesie sobie 
w butelce. Jestem przeciwna temu, bo to jest ta mała cząsteczka, którą możemy sobie 
władać i jest utrzymana ładnie, nie ma żadnych zarośli, żadnych zanieczyszczeń, 
nigdzie nie są po kątach wywalane, są oczyszczane, raz w roku na wiosnę wychodzi 
się i czyści, sprząta, wywiezie się śmieci tam, gdzie trzeba, a jesteśmy w stanie za ten 
śmietnik sobie zapłacić, a wtedy na pewno będziemy dbać o to i pilnować. Będę 
głosowała przeciw, bo uważam, żeby te cmentarze zostawić, chyba że któraś wioska 
chce to proszę bardzo, nie bądźmy tacy, żebyśmy wszystko robili przeciw. 
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Koszt utrzymania cmentarzy wiejskich 
i cmentarza komunalnego, to w rozbiciu wywóz nieczystości 38.500 zł – cmentarze 
wiejskie, woda 1.300 zł, reszta to jest cmentarz komunalny w Pyrzycach ponad 
180.000 zł. 
  
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Spróbuję odpowiedzieć na wątpliwości, 
które przedstawił Pan radny Majak, jak odbywa się to, że wydaje takie 
zaświadczenie, które później stanowi o wysokości kwot usług świadczonych na 
cmentarzu komunalnym w Pyrzycach. Mianowicie wszystkie zadania komunalne na 
cmentarzu wykonuje nasza Spółka PPK, na podstawie przedłożonych kosztów 
kalkulacyjnych, dopiero burmistrz wydaje zarządzenie, w którym określa te 
wszystkie koszty, te kwoty. Również w tym przypadku odbyło się takie spotkanie 
między Prezesem, a naszymi pracownikami, na którym Pan Prezes przedstawił taką 
kalkulację, która wynikała z faktycznie poniesionych kosztów i na tej podstawie 
zatwierdziliśmy faktycznie te koszty przedstawione przez firmę, która świadczy 
usługi na cmentarzu. Zgadzam się zdecydowanie po tym, co nastąpiło, kiedy 
wprowadziłem to zarządzenie, to wielu naszych mieszkańców przychodziło 
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i apelowało do nas, żebyśmy rozważyli jeszcze raz wysokość tych kwot za opłaty 
cmentarne. W najbliższym czasie usiądziemy jeszcze raz, pochylimy się nad tym, 
przeanalizujemy jeszcze raz i w najbliższym czasie wydam nowe zarządzenie, które 
chociaż w minimalnym stopniu spowoduje obniżenie kosztów tych usług 
cmentarnych. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Jako radny chciałbym też doprowadzić 
do takiej sytuacji, żeby była jakaś normalność, bo my nie mówimy o sprzątaniu 
grobów, bo każdy z nas, kto ma to i tak sam tymi sprawami się zajmuje, to jest jakby 
oczywiste, natomiast my podnosimy sprawę taką, żeby za wywóz nieczystości i za 
wodę, żebyśmy jednak płacili, żeby nie było tak, że jedni płacą drudzy nie i w tym 
zakresie mój głos zmierzał to nie znaczy, że jeżeli w Pyrzycach zużywa się wody 
bardzo dużo, a np. w Brzesku bardzo mało, to nie znaczy, że mają płacić tyle samo, 
natomiast też powinno się płacić. Uważam, że w tym kierunku powinniśmy pójść. 
 
Radny Mariusz Majak – Dodam jeszcze, bo przedstawiałem tu sąsiednie gminy, jak 
to jest u naszych sąsiadów. Otóż nigdzie nie ma tak, że tylko płaci się za cmentarz 
komunalny w mieście, wszystkie cmentarze na terenach gmin ościennych objęte są 
mniejszymi, albo większymi opłatami. Zarządzenia burmistrzów, wójtów czy też 
uchwały rady dotyczą wszystkich cmentarzy komunalnych. Rozumiem tutaj 
Państwa radnych z terenów wiejskich, ale myślę, że chyba nie powinno być tak, że 
mieszkańcy Pyrzyc płacąc za utrzymanie cmentarza w Pyrzycach ponoszą koszty 
utrzymania cmentarzy na wsiach. Myślę, że mieszkańcy wsi chętnie poniosą koszty 
utrzymania swoich cmentarzy. Każdy z nas ma na tyle honoru i na tyle jest 
odpowiedzialnym człowiekiem, że wie, że za pewne rzeczy trzeba płacić i nikt tutaj 
nie mówi o tym, tak jak Państwo mówicie, że trzeba będzie płacić za to, co 
wykonujecie w czynie społecznym. Mówimy o kosztach utrzymania cmentarzy 
dotyczących wywozu nieczystości stałych oraz jakichś tam kosztów dostarczania 
wody. Jeszcze raz podkreślam, że jesteśmy jedyną gminą, być może nawet 
w Województwie Zachodniopomorskim, gdzie istnieje takie zróżnicowanie 
i uważam to za nieuzasadnione, dlatego jest taki wniosek Komisji Budżetu. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie wniosek 
Komisji Budżetu, aby Burmistrz przeanalizował Zarządzenie Nr 581 z dnia 
30.04.2012 r. w sprawie określenia stawek opłat za usługi cmentarne świadczone na 
cmentarzu komunalnym w Pyrzycach pod kątem wysokości opłat i możliwości ich 
zmniejszenia. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 15, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie wniosek 
Komisji Budżetu o ujednolicenie zasad świadczenia usług cmentarnych, 
regulaminów i opłat o koszty rzeczywiście ponoszone, na terenie całej Gminy 
Pyrzyce. 
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Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 12, przeciw - 0, wstrzymało się - 3; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Pyrzycach 

(Druk Nr 449/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za -15, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XXXIV/349/13 stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poinformował, że ta uchwała pozwoli 
Burmistrzowi na to, żeby te opłaty mógł rozkładać na raty. 

 
Do punktu 10 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłużenia umów dzierżawy 
i najmu nieruchomości stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 445/13). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.  
 
Opinia stałej komisji Rady: 

K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Projekt tej uchwały dotyczy przedłużenia 
umów dzierżawy i najmu poszczególnych nieruchomości, które są wymienione 
w tym projekcie uchwały. Ponieważ skończyły się dotychczasowe, trzyletnie 
umowy, a burmistrz jako organ nie ma prawa do przedłużenia tych umów bez 
zgody Rady, dlatego zwracamy się do szanownej Rady o wyrażenie takiej zgody, 
ponieważ obecni najemcy są zainteresowani, aby dalej dzierżawić te nieruchomości. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przedłużenia umów dzierżawy i najmu nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 445/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za -15, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XXXIV/350/13 stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 
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Do punktu 11 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanej oznaczonej w ewidencji gruntów jako 
działka nr 173/1 położona w obrębie geodezyjnym numer 8 miasta 
Pyrzyce przy ul. Zabytkowej (Druk Nr 447/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.  
 

Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 31 do protokołu. 
2) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 32 do protokołu. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Projekt tej uchwały dotyczy działki, która 
znajduje się przy ul. Zabytkowej, zaraz koło Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej. 
Pamiętam, że może paść takie stwierdzenie, ponieważ ja kiedyś obiecałem, ta działka 
była już wprowadzana przeze mnie 2 razy, teraz jest trzeci raz, kiedyś obiecałem, że 
tej działki nie będę już wprowadzał pod obrady sesji, ale obecna sytuacja na rynku 
powoduje, że jednak zmieniłem zdanie i poprosiłem szanowną Radę, żeby jeszcze 
raz rozważyła możliwość sprzedaży tej działki. 
 

Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Tak, Pan Burmistrz uprzedził już 
moje stwierdzenie, że poprzedni Burmistrz kilkakrotnie tą działkę próbował 
wystawić na sprzedaż i nigdy to nie uzyskało akceptacji. Pan Burmistrz, jak 
powiedział, 2 razy tą działkę próbuje sprzedać, poprzednio nie było, nie wiem, jaki 
teraz będzie wynik głosowania, w każdym bądź razie Komisja tą sprzedaż 
zaopiniowała negatywna. Dlaczego? Jest to jedyna działka w mieście, w centrum 
miasta, która jest działką atrakcyjną, chociażby to, że ileś razy ta działka jest stawiana 
do sprzedaży, to świadczy o jej wartości. Jest trudna sytuacja, znamy to wszystko, 
należy sprzedawać, ale nie za wszelką cenę. Wspomnę tych Państwa, którzy byli ileś 
razy w Korbach, widzieliście, że jest bardzo ładne nawiązanie architektury starej 
i architektury nowej, też tam się znajduje biblioteka w centrum miasta, w obrębie 
murów. Ktoś powie, że faktycznie w tej chwili nie mamy pieniędzy na jakąś budowę, 
nie mamy w tym roku, nie mamy w tej kadencji, może w następnej, ale za dwie, trzy 
kadencje może jakieś pieniądze się znajdą i będzie można coś tam postawić, ale dla 
Gminy, nie dla prywatnego inwestora. Ja powiedziałem i to potwierdzam, że do 
końca mojej kadencji ja nigdy nie podniosę ręki za sprzedażą tej działki. 
 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 173/1 położona w obrębie 
geodezyjnym numer 8 miasta Pyrzyce przy ul. Zabytkowej (Druk Nr 447/13). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 5, przeciw - 9, wstrzymało się - 1; 
Uchwała nie została podjęta. 
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Wyszła Radna Joanna Kołatkiewicz - Olszówka godz. 14:54; 
 Stan Radnych na sali – 14; 

 

Do punktu 12 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji gruntów 
jako działka nr 505/2 o pow. 0,0359 ha położona w obrębie 
geodezyjnym 10 miasta Pyrzyce ul. Staromiejska (Druk Nr 448/13). 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 33 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 34 do protokołu. 
2) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 35 do protokołu. 

 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Działka, która jest zaproponowana do 
sprzedaży w projekcie uchwały znajduje się na rogu ulic: Staromiejskiej 
i Warszawskiej, naprzeciwko studzienki, jest to działka ponad 3,5 ara, nie ma tam 
planu zagospodarowania przestrzennego, także, jeżeli ktokolwiek by tą działkę kupił 
i chciałby coś na niej wybudować, postawić to będzie musiał uzyskać warunki 
zabudowy. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 505/2 o pow. 0,0359 ha położona w 
obrębie geodezyjnym 10 miasta Pyrzyce ul. Staromiejska (Druk Nr 448/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za -14, przeciw -0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXXIV/351/13 stanowi załącznik Nr 36 do protokołu. 

Wyszła Radna Joanna Dąbrowska godz. 14:56; 
 Stan Radnych na sali – 13; 

 

Do punktu 13 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Redaktora 
Naczelnego Dwutygodnika „Puls Powiatu” (Druk Nr 459/13). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 37 do protokołu.  
 
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Jest to skarga, która wpłynęła 
do Rady Miejskiej w listopadzie ubiegłego roku, była przedłużana. Projekt uchwały 
jest, żeby uznać skargę Ryszarda Tańskiego za zasadną. Zobowiązać Burmistrza 
Pyrzyc do udzielania odpowiedzi klientom w odpowiednim terminie. Zobowiązać 
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Burmistrza do zapewnienia prawidłowego ewidencjonowania pism przychodzących, 
nadawania im biegu oraz uzyskiwania potwierdzeń wysyłanych pism do klientów. 
Odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 
 
Radny Mariusz Majak – Rozpatrywanie skargi dotyczy spraw czysto formalnych, 
natomiast ja chciałbym wyrazić wielkie, głębokie zdziwienie uporem Pana 
Burmistrza, co do meritum. Zupełnie nie rozumiem, dlaczego Pan, Panie Burmistrzu 
nie chce powiedzieć, jakie koszty Gmina Pyrzyce poniosła w związku z budową mini 
tężni, jakie były przesłanki niezastosowania przetargu, ile Geotermia zapłaciła za 
wykonanie tej tężni, w sumie na te wszystkie pytania, na które nie mamy 
odpowiedzi, i na które odpowiedzi nie dostał Pan Redaktor Tański. Myślę, że gdyby 
Pan podszedł do sprawy należycie, to zaoszczędzilibyśmy dużo czasu sobie, innym 
i niepotrzebnie byłoby to całe zamieszanie, przede wszystkim Komisja Rewizyjna 
mogłaby się zająć innymi, być może ważniejszymi sprawami. Dziwię się, dlaczego 
w Urzędzie Miejskim jest taka niechęć do stosowania ustawy o dostępie do 
informacji publicznej? Jeżeli Państwo chcecie odmówić dostępu do tej informacji to 
róbcie to tak jak mówi ustawa, art. 16 ustawy o dostępie informacji publicznej mówi 
„Odmowa udostępnienia informacji publicznej oraz umorzenie postępowania 
o udostępnienie informacji w przypadku określonym w art. 14 ust. 2” to jest 
w sytuacjach, gdy nie trzeba zamieszczać informacji w BIP. W takiej sytuacji organ 
władzy publicznej odmawia wydania tej informacji w drodze decyzji, a nie w drodze 
jakiegoś luźnego pisma, bo dochodzi do sytuacji dziwnej i dochodzi do śmiesznych 
wręcz sytuacji, bo jeżeli Radny pyta Burmistrza ile kosztuje tężnia, jaki koszt 
poniosło PPK, jaki koszt poniosła Geotermia, to my musimy pisemnie pytać ludzi, 
z którymi codziennie jesteśmy na „Ty”, przecież takie informacje to Radny mógłby 
uzyskać na telefon i nie po to, żeby wykorzystywać je przeciwko Panu, tylko po to, 
żeby się zastanowić na przyszłość. Czy być może nie dobrze byłoby zainwestować 
np. w dwie, czy 3 mini tężnie np. w okolicach małego kościoła, gdzie Gmina ma 
uważam bardzo atrakcyjnie położone miejsce do tego typu inwestycji. Czy być może 
gdzieś obok Geotermii (dwie, trzy tego typu tężnie większe, mniejsze) mielibyśmy 
jakieś podłoże do dyskusji. Tymczasem z „uporem maniaka” Pan Burmistrz 
i Panowie Prezesi milczą, nie wiadomo ile to kosztowało, wielka tajemnica 
handlowa, kodeks spółek handlowych zabrania powiedzieć, wielka umowa cywilno- 
prawna wg kodeksu spółek handlowych, Szanowni Państwo, żenujące.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Jeżeli można ustosunkować się do 
wypowiedzi Pana Radnego Majaka, to uważam, że zaistniało pewne 
nieporozumienie, ponieważ nigdy nie ukrywałem jakie są koszty, w jakiej drodze 
została wyłoniona firma, która robiła rewitalizację, czyli te czynności, które zleciła 
Gmina, tylko nikt mnie nigdy o to nie zapytał osobiście. Drodzy Państwo publicznie 
oświadczam, bo to nie jest żadna tajemnicą, że koszty rewitalizacji miejsca przy 
obecnej tężni wyniosły 125.000 zł i odbyło się to w drodze przetargu. Do tego 
przetargu zgłosiły się dwie firmy, firma PPK złożyła korzystniejszą ofertę i została 
wybrana. Jeszcze raz potwierdzam i mówię to publicznie 125.000 zł kosztowała 
rewitalizacja tego miejsca, natomiast nie wiem i nie dociekałem jeszcze jakie były 
koszty po stronie Geotermii i PPK. Nie wiem i nie czuję się upoważnimy do tego, 
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żeby udzielać takiej odpowiedzi, ale tak jak zaznaczam, ja nie mam takiej 
wiadomości na dziś, ile te firmy włożyły środków w zakup materiału, a druga 
w robociznę i wykonanie tej tężni. Myślę, że rozwiałem jednoznacznie odpowiedzi, 
należało tylko zapytać i ja bym takiej odpowiedzi udzielił natychmiast, zresztą 
dzisiaj również Panu Redaktorowi Łapkiewiczowi udzieliłem takiej odpowiedzi, 
zapytał i natychmiast ją otrzymał. 
 
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – To powiem szczerze, że trochę 
nie rozumiem, to po co w takim razie była ta skarga i czemu nie uzyskał Pan 
Redaktor Tański swojej odpowiedzi na piśmie w jakimś rozsądnym terminie i musiał 
się posuwać do skargi?  Teraz jest taki brak konsekwencji Panie Burmistrzu, bo mówi 
Pan, że Pan nigdy nie ukrywał, gdyby Pana ktokolwiek zapytał, to Pan mówi, żeby 
odpowiedział, a jak we wrześniu Pan Tański pisze do Pana pismo, to Pan nie udziela 
odpowiedzi, a później zasłania się trybem dostępu do ochrony informacji publicznej. 
Teraz tak trochę jestem skołowany przez Pana.  
 
Radny Mariusz Majak – Jak wyglądają sprawy właścicielskie, kto jest właścicielem 
tężni, jak ponoszone są opłaty za dzierżawę pod tężnie, czy jest jakieś porozumienie 
między Panem, a spółkami prawa handlowego, PPK ma osobowość prawną, 
Geotermia ma osobowość prawną, Gmina ma osobowość prawną i teraz, jeżeli PPK 
wykonuje coś na mieniu Gminy, na mieniu innej osoby prawnej, to jak to Państwo 
uregulowaliście? Jeżeli Geotermia sadowi coś na mieniu Gminy to jak to Państwo 
uregulowaliście? Jak zarządy spółek do tego podchodzą? Jak Rady Nadzorcze do 
tego podchodzą? Jest cały szereg pytań. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Spróbuje od razu odpowiedzieć, że 
w żaden sposób nie poczuwam się do odpowiedzialności, do tego, co Pan Radny 
Łuszczyk mówił, a mianowicie uważnie słuchałem tego, co jest w projekcie uchwały 
zawarte na temat zasadności tej skargi i jest tam napisane, że nie udzieliłem 
odpowiedzi w terminie i chyba to jest główny zarzut. Natomiast dalej będę się 
podpierał, ze miałem opinię Radcy Prawnego, że to nie jest informacja publiczna 
i tylko dlatego, natomiast poczuwam się do odpowiedzialności jako organ, że nie 
w terminie została ta odpowiedź udzielona.  
Natomiast, co do pytania Pana radnego Mariusza Majaka, Gmina Pyrzyce udzieliła 
na zasadzie umowy użyczenia miejsca tej firmie, która to wybudowała pod tę tężnię 
za symboliczną złotówkę i tylko i wyłącznie taka umowa funkcjonuje, czyli został 
teren użyczony firmie, która postawiła tężnię. 
 
Radny Mariusz Majak – To w takim razie, kto wybudował tężnię, PPK, czy 
Geotermia? Z kim ta umowa jest zrobiona? Z tego, co wiem Geotermia finansowała 
w jakiś sposób, PPK budowało, wielkie zamieszanie. Panie Burmistrzu proszę, Pana, 
żebyście w Gminie Pyrzyce na przyszłość nie stosowali takich nowatorskich 
sposobów prowadzenia inwestycji, żeby to wszystko miało ręce i nogi, bo widzę, że 
tutaj jest jakiś wielki chaos przy tym, zupełnie nie potrzebny i brak chęci współpracy, 
informowania radnych, nie wiem, dziwne dla mnie to wszystko. 
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Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Z tych wszystkich wątpliwości 
Szanowni Państwo, składam wniosek o przeprowadzenie kontroli przez Komisję 
Rewizyjną działalności pracowników Urzędu Miejskiego w zakresie tej inwestycji. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Redaktora Naczelnego Dwutygodnika „Puls 
Powiatu” (Druk Nr 459/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 9, przeciw - 3, wstrzymało się - 1; 
Uchwała Nr XXXIV/352/13 stanowi załącznik Nr 38 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie wniosek 
zgłoszony przez Przewodniczącego K. Rewizyjnej Miłosza Łuszczyka 
o przeprowadzenie kontroli w Urzędzie Miejskim w zakresie budowy tężni. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 10, przeciw - 2, wstrzymało się - 1; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 

 
Weszła Radna Joanna Kołatkiewicz- Olszówka i Radna Joanna Dąbrowska godz. 15:17; 

 Stan Radnych na sali – 15; 

 
Do punktu 14 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumień 
międzygminnych z Gminami: Warnice, Lipiany, Kozielice, Przelewice 
dotyczącego przyjęcia do realizacji zadania publicznego polegającego 
na objęciu programem interwencyjno – motywacyjnym osób z terenu 
ww. Gmin zatrzymanych do wytrzeźwienia w Izbie Wytrzeźwień w 
Szczecinie w roku 2013 oraz zawarcia porozumienia międzygminnego 
dotyczącego zlecenia Gminie Miasto Szczecin realizacji ww. programu 
(Druk Nr 451/13). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 39 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 40 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 41 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 42 do protokołu. 

 
Z-ca Burmistrza – Marzena Podzińska – Projekt uchwały dotyczy zawarcia 
porozumień międzygminnych z Gminą Pyrzyce. Do tego porozumienia przystąpiła 
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Gmina Warnice, Lipiany, Kozielice, Przelewice. Chodzi tutaj o dowóz osób 
zatrzymanych pod wpływem alkoholu na terenie Gminy Pyrzyce i gmin, które 
przystąpiły do porozumienia w celu odwiezienia do Izby Wytrzeźwień w Gminie 
Miasto Szczecin. Gminy te, które przystąpiły do porozumienia będą partycypowały 
w kosztach. Do roku 2012 takie porozumienia były zawierane tylko przez Gminę 
Pyrzyce, a osoby, które były dowożone do Izby Wytrzeźwień były to osoby z całego 
Powiatu. W związku z tym, że w tamtym roku podjęliśmy rozmowy na ten temat, 
żeby wszystkie gminy partycypowały w kosztach, udało nam się dojść do 
porozumienia. Te 4 Gminy: Warnice, Lipiany, Kozielice, Przelewice podjęły u siebie 
uchwały uprawniające do przekazania zadania dla Gminy Pyrzyce i my w imieniu 
tych gmin podpiszemy takie porozumienie z gminą Miasto Szczecin. Gmina Bielice 
nie podjęła takiej uchwały, nie przystąpiła, jest decyzja, że będą sami takie 
porozumienie podpisywali z Gminą Miasto Szczecin. W związku z tym jest takie 
porozumienie w formie, którą przedstawiliśmy. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Powiem, że ja jako dyrektor jednostki 
bardzo za to dziękuję, bo my najwięcej (Policja i ja jako dyrektor szpitala) mamy tu 
wielki problem i tu rzeczywiście wielkie zaangażowanie ze strony Pana Burmistrza 
i pracowników, żeby doszło do tego porozumienia. Trochę dziwi mnie postawa Pana 
Wójta Twardowskiego, ale trudno, każdy ma prawo mieć swoje zdanie, ale myślę, że 
jest to dobry kierunek, że udało nam się w końcu to porozumienie na 2013 r. 
zawrzeć. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zawarcia porozumień międzygminnych z Gminami: Warnice, 
Lipiany, Kozielice, Przelewice dotyczącego przyjęcia do realizacji zadania 
publicznego polegającego na objęciu programem interwencyjno – motywacyjnym 
osób z terenu ww. Gmin zatrzymanych do wytrzeźwienia w Izbie Wytrzeźwień 
w Szczecinie w roku 2013 oraz zawarcia porozumienia międzygminnego 
dotyczącego zlecenia Gminie Miasto Szczecin realizacji ww. programu (Druk Nr 
451/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 15, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXXIV/353/13 stanowi załącznik Nr 43 do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Ogłosił przerwę. 
 

Przerwa od godz. 15:24 do godz. 15:38 
Stan Radnych na sali: 15; 

Po przerwie: 
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Do punktu 15 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Gminy 
Pyrzyce na rok 2013 (Druk Nr 454/13). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 44 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – opinia stanowi załącznik Nr 45 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 46 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 47 do protokołu. 

 
Przewodniczący K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – Dariusz 
Jagiełło – Zabieram głos, dlatego że te zmiany dotyczą działalności OSiR-u, a dwa 
ciała: Komisja Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych oraz Rada Sportu 
spotkała się w tamtym tygodniu, aby przedyskutować możliwość działania sportu i 
wszystkich działalności około sportowych z OSiR-em, czy bez OSiR-u. 
Stwierdziliśmy, że to, co dobrze funkcjonuje powinno być utrzymane i jeżeli chcemy 
coś zmieniać to może musielibyśmy najpierw w tych grupach społecznych, 
najbardziej korzystających z działalności OSiR-u, jak mogło być inaczej, wtedy 
łatwiejsze byłoby to przejście do tych zmian, dlatego Komisja Edukacji i Rada Sportu 
wypracowały opinie bardzo porównywalną, dlatego jak Pan Przewodniczący 
pozwoli to odczytam jedną z tych opinii. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Panie Przewodniczący, ja Panu głosu 
nie mogę zabrać i nie będę chciał, chyba że Pan z tego zrezygnuje, ja mam 
propozycję. Miałem przyjemność uczestniczyć w obradach Komisji Budżetu i na tej 
Komisji doszli Radni do wspólnego stanowiska z Panem Burmistrzem, że 
w najbliższym czasie dojdzie do spotkania Radnych z kierownictwem OSiR-u, ale 
i nie tylko, bo zmniejszenia dotyczą nie tylko tego Ośrodka i również z Panem 
Burmistrzem i z odpowiednimi służbami, i spróbujemy wypracować takie 
stanowisko, takie rozwiązanie, które powinno satysfakcjonować nas wszystkich. 
Dlatego jest prośba, żebyśmy dzisiaj na sesji na ten temat nie dyskutowali, 
niezależnie od wyników głosowania, bo tego ja przewidzieć nie mogę, ale prośba jest 
taka, żebyśmy ten temat zostawili, dlatego prosiłem, żebyśmy nie dyskutowali, 
ponieważ widzimy potrzebę takiego spotkania, i żebyśmy nie szukali rozwiązań 
„siłowych” tylko znaleźli takie rozwiązanie, które będzie najkorzystniejsze przede 
wszystkim dla naszych dzieci, środowiska, myślę, że dla wszystkich. Szkoda teraz na 
ten temat mówić. Jeżeli Pana Przewodniczącego mogę prosić o zrozumienie, 
żebyśmy tak do tego tematu podeszli, to będą usatysfakcjonowany. 
 
Przewodniczący K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – Dariusz 
Jagiełło – Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Pan mnie zna i ja nigdy nie jestem 
za rozwiązaniami siłowymi, i bardzo się cieszę za ten głos, bo nie wiedziałem o tym. 
W związku z tym odstępuję od czytania opinii i mam nadzieję, że to spotkanie za 
kilka dni wniesie wiele w pracę naszej Rady i możliwości pracy OSiR-u. 
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Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Panie Burmistrzu, jeżeli jest wiedza, 
kiedy to będzie, to można poinformować. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Taki termin wspólnego spotkania w tym 
gronie, co Pan Przewodniczący powiedział, jeżeli można byłoby zaproponować 
Państwu Radnym to proponujemy, żeby to było 12 lutego 2013 (wtorek) o godz. 
16:00 w sali 282 Urzędu. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Myślę, że jest to taki odległy termin, to 
myślę, że każdy może sobie wprowadzić korekty, jeżeli ktoś sobie coś zaplanował. 
Niemniej jednak, żeby formalności stało się zadość to przegłosujemy wnioski Komisji 
Rolnictwa i Budżetu, przegłosujemy uchwałę, a tak jak ustaliliśmy do takiego 
spotkania dojdzie i wtedy myślę, że pewne zmiany, jakie wypracujemy będą 
możliwe do wprowadzenia na następnej sesji, która odbędzie się w miesiącu lutym.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie wniosek 
Komisji Budżetu o wyprowadzenie zwiększenia wydatków w Dziale 750, rozdział 
75023 o kwotę 400.000 zł.  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 9, przeciw - 6, wstrzymało się - 0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie wniosek 
Komisji Budżetu o wyprowadzenie zwiększenia wydatków w Dziale 754, rozdział 
75416 o kwotę 100.000 zł.  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 9, przeciw - 6, wstrzymało się - 0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie wniosek 
Komisji Budżetu o wyprowadzenie zwiększenia wydatków w Dziale 926, rozdział 
92604 o kwotę 200.000 zł.  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 9, przeciw - 6, wstrzymało się - 0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie wniosek 
Komisji Budżetu o nie zmniejszanie nadwyżki budżetowej o kwotę 700.000 zł.  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 9, przeciw - 6, wstrzymało się - 0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
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Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce na rok 2013 (Druk 
Nr 454/13) wraz z przyjętymi wnioskami. 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 1; 
Uchwała Nr XXXIV/354/13 stanowi załącznik Nr 48 do protokołu 

 
Do punktu 16 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 
finansowej Gminy Pyrzyce na lata 2011 – 2020 (Druk Nr 455/13). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 49 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu – stanowi załącznik Nr 50 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - stanowi załącznik Nr 51 

do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - stanowi załącznik Nr 52 do protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Pyrzyce na 
lata 2011 – 2020 (Druk Nr 455/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 15, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXXIV/355/13 stanowi załącznik Nr 53 do protokołu. 

 
Do punktu 17 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Pyrzyce na stałe 
obwody głosowania, ustalenia ich granic i numerów oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych (Druk Nr 458A/13). 

 
Projekt uchwały (Druk Nr 458A/13) stanowi załącznik Nr 54 do protokołu.  
Projekt uchwały (Druk Nr 458/13) stanowi załącznik Nr 55 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady do (Druku Nr 458/13): 

1) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - stanowi załącznik Nr 56 
do protokołu. 

2) K. Rolnictwa i Ekologii - stanowi załącznik Nr 57 do protokołu. 
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Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Zgodnie z kalendarzem wyborczym, który 
również funkcjonuje nie tylko przed samymi wyborami, ale w ciągu czterech lat 
trwania kadencji burmistrza, rady, wójtów, prezydentów do końca stycznia br. Rada 
Miejska zgodnie z tym kalendarzem wyborczym powinna podjąć uchwalę w sprawie 
określenia obwodów do głosowania. Na poprzedniej sesji przyjęliście Państwo 
projekt uchwały w sprawie ustalenia granic poszczególnych okręgów wyborczych, 
a teraz należy wskazać te miejsca, w których nasi mieszkańcy będą mogli głosować. 
Przygotowaliśmy taki projekt uchwały, ale po dyskusji na Komisji Budżetu 
doszliśmy do wniosku, że poprzedni projekt rozdzielał w niektórych obwodach 
wyborczych okręgi wyborcze. Po przeanalizowaniu tego przedstawiliśmy taki 
projekt uchwały, który gwarantuje, że w jednym obwodzie wyborczym będzie 
można głosować całościowo na kandydatów pochodzących z danego okręgu 
wyborczego, bądź w jednym obwodzie wyborczym będzie można głosować na 
kandydatów z dwóch okręgów wyborczych, ale łącznie, nie rozdzielaliśmy okręgów 
wyborczych już teraz w tym projekcie uchwały. Tylko taka zmiana została przez nas 
zaproponowana Państwu. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Tylko taka informacja, że 
z dotychczasowych siedzib nie mamy Ryszewka z wiadomych względów, że ten 
obiekt nie funkcjonuje, natomiast wszędzie to się pokrywa, jeszcze zawsze był 
i myślę, że będzie nadal 13 w szpitalu. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie podziału Gminy Pyrzyce na stałe obwody głosowania, ustalenia 
ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych (Druk Nr 
458A/13). 
 

Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za - 15, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXXIV/356/13 stanowi załącznik Nr 58 do protokołu. 

 
Do punktu 18 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone interpelacje i zapytania. 
 
Burmistrz Pyrzyc Jerzy Marek Olech - Odpowiem na zapytania, interpelacje 
w pierwszej kolejności Pani radnej Piotrowskiej. Dlaczego nie udzielono 
odpowiedzi mieszkańcom budynku nr 71 w Żabowie. Sprawdzę to, bo w tej chwili 
nie jesteśmy w stanie powiedzieć, czy taka odpowiedź została udzielona. Ja tylko 
powiem Państwu, że to jest były budynek po hotelu, w którym obecnie mieszkają 
ludzie. Spotykamy się z nimi na bieżąco, ostatnio został ustalony taki harmonogram 
prac w tym budynku, który spowoduje polepszenie warunków, ale to nie jest 
odpowiedź na Pani pytanie. Ja to sprawdzę, zobaczymy i udzielę Pani odpowiedzi 
na piśmie.  
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 Druga interpelacja dotycząca Rzepnowa i decyzji środowiskowej. Ja bym 
jednak prosił Pani radna, bo ta dzisiejsza sesja przebiega w dosyć miłej atmosferze, 
żeby nie używać takich mocnych słów, które nie mają zupełnie potwierdzenia 
w prawie. Chciałbym tylko zwrócić uwagę na to, że decyzja środowiskowa, 
a planowanie przestrzenne czy wydanie warunków zabudowy to jest naprawdę 
zupełnie, co innego. Prosiłbym nie mieszać tego, my musimy wydać decyzje 
środowiskową, jeżeli ktokolwiek się do nas zwraca. To są zupełnie dwa inne działy 
działania i dlatego takie stwierdzenia, których Pani użyła troszeczkę mnie zabolały,  
w związku z tym, że jest miła atmosfera nie będę też już tego rozstrzygał.  
 Na piśmie udzielimy Pani również odpowiedzi, jakie były koszty organizacji 
uroczystości 750–lecia.  
 Jakie zatrudnienie od stycznia w urzędzie miejskim w Pyrzycach, również 
udzielę Pani odpowiedzi na piśmie.  
 Kolejne Pani zapytanie, czy interpelacja, mianowicie premie pracowników. 
Droga Pani radna, to jest tylko i wyłącznie moja kompetencja, sama Pani w swojej 
wypowiedzi powiedziała, że jest to premia uznaniowa. W danym momencie, czy 
w danym miesiącu pracownik pracuje tak, podlega ocenie w innym miesiącu pracuje 
w trochę inny sposób. W związku z tym te premie są różne, do tej pory tak bywało, 
że przydzielało się to tak, że się należy, bo tak było zwyczajowo przyjęte, a w tej 
chwili podlega to pewnej ocenie. Kierownik proponuje, pracodawca weryfikuje, 
zatwierdza i tak to było w tym przypadku. Jest to jakaś moja kompetencja, ja 
rozumiem, że Pani interesuje się sprawami pracowników Urzędu Miejskiego, ale 
prosiłbym żeby zostawić mi to, co należy do pracodawcy. Gwarantuje Pani, że nie 
zostało tutaj złamane prawo.  
 Kolejna pani interpelacja dotyczy nagrywania sesji. Widzimy dzisiaj, że są 
dwie kamery, są dwie niezależne instytucje, które nagrywają, myślę, że będzie tak na 
pewno w jednym przypadku, w dalszym ciągu będziemy nagrywali. Przyjęliśmy 
taką koncepcję, w związku z tym, że budżet w tym dziale między innymi na 
nagrywanie sesji został troszeczkę zmniejszony w związku z powyższym chcemy 
w ten sposób od dzisiejszej sesji prowadzić nagrania, że fonia jest nagrywana i 
bezpośrednio od jutra będzie mogła być udostępniona na stronie internetowej 
Urzędu Miejskiego, również nagrywana jest sesja przez program społeczno – 
kulturalny SPICHLERZ i relacja z sesji będzie jutro na stronie internetowej Urzędu 
Miejskiego w formie pół godzinnej. 
 Jeżeli chodzi o zapytania pana Radnego Błażejewskiego. Protokół z kontroli 
zostanie panu udostępniony w tych pięciu miejscowościach.  
 Odprawy, ja byłem przekonany, że chodzi Panu o odprawy w 2012 roku, ale 
w tej chwili Pan sprecyzował to i dostanie odpowiedź w najbliższym czasie tak jak 
Pan zaznaczył i to, o co Pan pyta, na piśmie Panu odpowiem.  
 Jeżeli chodzi o tych przeprowadzaczy. Mówiłem, że będziemy wnioskowali 
do Powiatowego Urzędu Pracy o prace publiczne dla tych ewentualnych 
pracowników. Niestety nie było pieniędzy pod koniec ubiegłego roku i w tym roku 
wiem, że kadrowa już w styczniu złożyła takie zapotrzebowanie na 4 osoby na prace 
publiczne. Jeżeli uda nam się uzyskać, to będą przeprowadzacze. 
 Krzemlin pałac, w jakim stanie on się znajduje. Trudno jest nam w tej chwili 
zatrudnić tam stróża, który by 24 godziny tam był. Nie mógłby być on jeden, tylko co 
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najmniej dwóch, którzy na okrągło by pilnowali. Wiemy, jakie tam są rzeczy robione, 
straż miejska w takich wymiarach, w jakich może to zagląda tam, ale niestety, kiedy 
zobaczą ci miejscowi, którzy wchodzą do tego obiektu, że podjeżdża samochód 
straży, czy podchodzą strażnicy to niestety uciekają i trudno jest nam ich złapać. Do 
tej pory kilkakrotnie zabezpieczaliśmy przynajmniej wejścia, czyli drzwi i część 
okien na parterze w piwnicy, chociaż tam jeszcze są kraty. Deskami 
zabezpieczaliśmy to wejście, ale niestety tak to jest, że na drugi dzień wszystko jest 
wyrywane, wszystko jest demontowane i na pewno ulega on dewastacji, Ja mogę 
tylko teraz powiedzieć Państwu, że za chwilę będzie ogłoszony przetarg na sprzedaż 
tego pałacu i powiem szczerze, że tak jak do tej pory nie było, bardzo mocno są 
zainteresowane 3 podmioty, które chodzą i ciągle pytają, kiedy będzie ogłoszony 
przetarg i w momencie, kiedy uda nam się zbyć ten obiekt, kiedy będzie prywatny 
właściciel to myślę, że zapewni lepsze zabezpieczenie tego budynku, a przede 
wszystkim rozpocznie inwestycję, która będzie na pewno dobrze działała w tym 
środowisku.  
 

Radny Damian Błażejewski – Panie Burmistrzu, mam wrażenie, że trochę słabe jest 
to monitorowanie tego obiektu. Mam tu zdjęcia z 21 stycznia obawiam się, że 
z momentem rozstrzygnięcia przetargu to już nie będzie, co tam ratować, po prostu 
należałoby zabezpieczyć. Myślę, że wydział odpowiedzialny za gospodarkę 
nieruchomościami, który ma w swoich zasobach tą działkę przeznaczoną do 
sprzedaży wraz z pałacem postara się, chociaż zabić to wszystko, co jest możliwe 
i jeszcze zdemontować to, co można uchronić. Nie powiem, że są to może rzeczy 
historyczne, bo podejrzewam, że po wojnie zostało to już dawno rozkradzione, ale 
ten pałac na dziś jest naprawdę w kiepskim stanie, a po tych słynnych kratach 
w oknach to chyba zostało już tylko wspomnienie. Trzeba modlić się teraz, żeby 
nikogo tam nie zabiło, bo wtedy będzie decyzja tylko o rozbiórce. Przekaże Panu 
Burmistrzowi stan na 21 stycznia. Ja jestem mało zadowolony z tej odpowiedzi, bo 
myślę, że trzeba byłoby bardziej restrykcyjnie podejść do tego i naprawdę nie tylko 
powiesić tablicę, że to jest „teren prywatny”, ale utrudnić wejście, choćby nawet 
zaspawać wjeżdżanie, bo brama tam jest otwarta 24 godziny na dobę. 
 

Radny Jerzy Wroński - Ten pałac, który był jeszcze pałacem, jednostka Ochotniczej 
Straży Pożarnej z Mielęcina miała taką opiekę nad nim, wszystko było ładnie 
posprzątane przez jednostki do czasu, kiedy Pan Burmistrz Lipiński poprosił, aby 
jednostka już nie pilnowała. W związku z tym stało się tak jak się stało. Chciałbym 
tylko dodać, że to była rada Panie Przewodniczący wyraziła zgodę na zakup tego 
pałacu w Krzemlinie, a w tej chwili mamy to, co mamy. Tutaj Pan Burmistrz ma 
rację, nie stać nas dzisiaj na to, żeby postawić tam stróża i żeby tam ten stróż cały 
czas tego pilnował.  
 

Radny Mariusz Majak - Rada Miejska nie wyrażała zgody na zakup, a na przejęcie 
od Agencji Własności Rolnej Skarbu Państwa nieodpłatnie na wniosek byłego 
Burmistrza Lipińskiego, który wnioskował o to. Nie widziałem powodów, żeby nie 
spełnić tego wniosku Pana Burmistrza. Z resztą rada była bardzo często posądzana 
w poprzedniej kadencji o to, że bardzo polemizuje, bardzo spiera się z burmistrzem 
i widzicie Państwo jak to jest. Zawsze jest źle, co by człowiek nie zrobił.  
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Chciałbym wesprzeć zapytanie koleżanki Małgorzaty Piotrowskiej 
i Przewodniczącego Rady, czy wręcz wniosek o to, żeby nie zaprzestawać 
przekazywać bezpośredniej informacji z obrad sesji Rady Miejskiej, jakim jest 
przekaz audio video dla naszych mieszkańców. Ja już dzisiaj cytowałem pewną 
ustawę i zacytuję ją jeszcze raz. Jest to ustawa o dostępie do informacji publicznej. 
Art.7 tej ustawy mówi, że udostępnianie informacji publicznych następuje w drodze, 
po 1: ogłaszanie informacji publicznych w tym dokumentów urzędowych 
w Biuletynie Informacji Publicznej, co Urząd Miejski z pewnością robi.  
2.Udostępniania informacji na wniosek, co Urząd Miejski jak już dzisiaj mówiłem 
niekoniecznie robi. 
3. Wstępu na posiedzenia organów władzy publicznej, jakim jest Rada Miejska 
(niektórzy z Państwa korzystają z wstępu, widzę tutaj osoby spoza rady i spoza 
Urzędu Miejskiego) w tym dostępu poprzez przekaz w formie audio wizualnych 
i informatycznych dokumentujących posiedzenia. Czyli ustawodawca chce, aby 
społeczeństwo było informowane bezpośrednio w formie audio wizualnej 
o posiedzeniach. W związku z powyższym nie widzę powodów abyśmy tego 
postulatu ustawodawcy nie spełniali. 
 

Radny Miłosz Łuszczyk - Jesteśmy prawie przy wolnych wnioskach, które będą za 
chwilę. Przepraszam za moje spóźnienie, chciałbym wyjaśnić, że spóźniłem się z tego 
powodu, że natrafiłem na blokadę drogi przez rolników między innymi z powiatu 
pyrzyckiego i uważam, że mają rację, bo postulaty ich są słuszne, uważam, że 
powinno być na zasadach równości i wzajemności w prawie międzynarodowym, 
czyli jeśli ziemia obracana jest w części europejskiej w taki sposób to u nas powinno 
być podobnie, ale to tytułem wstępu.  
Ja po prostu w tej chwili chcę Panie Burmistrzu przyłączyć się do głosów moich 
poprzedników i również składam do Pana taki wniosek w tym zakresie, aby przekaz 
z sesji odbywał się w sposób niezmieniony. Mówiłem Panu o tym też na Komisji 
Budżetu, czyli bezpośrednia transmisja w internecie i przede wszystkim również 
w telewizji kablowej. Powody są różne, ale głównym jest taki jak mówił Pan Majak, 
że dostęp do informacji, a obawiam się Panie Burmistrzu, że zrealizowanie takiego 
pomysłu, że dostępny będzie przekaz, nagrania z sesji pół godzinne dnia następnego 
zawsze będzie nosiło podejrzenie, kto zatwierdza takie a nie inne pół godziny, czyli 
może ktoś się pokusić o to, że jest to jakaś cenzura czy coś. Ja wiem, intencje mogą 
być różne, ale uważam Panie Burmistrzu, że nie zawsze na wszystkim za wszelką 
cenę trzeba oszczędzać. Z tego, co Pan mówił, te pieniądze nie są aż takie straszne. 
Proszę Pana, żeby Pan jednak zostawił ten temat w stanie niezmienionym.  
 

Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak -  Ja może powiem w ten sposób, jeżeli coś 
dobrze działa, nie chce tutaj zaczepnie, ale zostawmy to. 
 

Radna Małgorzata Piotrowska - Podtrzymując stanowisko kolegów dopytam, bo 
w moim zapytaniu było również pytanie ile w budżecie kosztowała nas opłata relacji 
z jednej sesji? Ja mam pewną wiedzę, więc jestem w stanie sobie to przeliczyć razy 
12, ale chciałabym potwierdzić tą informację, bo umowa opiewała również na tablicę. 
Zapytam wprost, czy kosztowała 500 złotych netto za sesję zgodnie z umową, więc 
w bilansie roku jest to 6.000 złotych netto. Pieniędzy na promocję trochę zostało, więc 
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druga część pytania była, na co będą przeznaczone pieniądze w tym dziale 
promocyjnym skoro te 6.000 złotych tak bardzo by obciążyło tą pozostałą część, którą 
zdjęłam również wnioskiem z przesunięcia na stowarzyszenia.  
 

Radny Jerzy Wroński - Uważam, że jeżeli radni Rady Miejskiej w Pyrzycach chcą 
być medialni, to niech się złożą na kamerownie, żeby bezpośrednio przekazywać 
w mediach wewnętrznych, ponieważ tak jak cały czas rozmawiamy. Biedujemy nad 
budżetem, najpierw zabieramy budżet na ten cel, a teraz znowu się upominamy żeby 
to wróciło. Ja czegoś tu nie rozumiem. 
 

Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Panie radny, ja też stoję na tym 
stanowisku żebyśmy się złożyli, więc ja bym chciał, żeby oprócz mnie w tych 
mediach, żeby Pan był i jeszcze inni radni. Ja dbam, żeby wszyscy byli, to będzie 
krzywdzące, jeżeli ja będę ciągle występował, a Pan w ogóle, to przykro Panu będzie. 
 

Radny Damian Błażejewski - Nie chcę zabierać głosu na temat czy będziemy 
nagrywać czy nie. Chciałbym się odnieść do wypowiedzi Pana Jerzego Wrońskiego 
Radnego Rady Miejskiej, że to poprzednia rada wzięła majątek, który teraz gmina 
może sprzedać i zarobić na tym pieniądze. Ja poruszyłem ten temat nie po to, żeby 
ganić Pana Burmistrza tylko z prośbą, żeby zabezpieczyć jeszcze to, co się da. Ja 
wiem, że ciężko jest postawić stróża, choćby nawet było to prężne OSP Mielęcin, 
żeby pilnowało 24 godziny na dobę. Ja to bardzo dobrze rozumiem, dlatego mówię, 
chodzi o to, że za moment będzie przetarg, trzeba po prostu zabezpieczyć przed 
degradacją jeszcze istniejący majątek, bo za moment weźmiemy jeszcze mniej 
pieniędzy i będzie to ruina, którą należało będzie rozebrać. Jest to jakiś niewątpliwie 
zabytek, tak, że proszę nie brać wszystkiego dwuznacznie, co się zwracam do Pana 
Burmistrza, że to jest atak na Urząd i na osobę Pana Burmistrza. Tu chodzi o to, żeby 
to jak najszybciej zabezpieczyć. Było, ale jak to mówi brzydkie powiedzenie „się 
zmyło”, dlatego trzeba to monitorować, żebyśmy mieli, co sprzedać.  
 
Radna Danuta Cząstka - Akurat znam sprawę tego zamku w Krzemlinie, bo swego 
czasu może 7 lat temu jak był u nas pierwszy kongres w Turzu to pamiętam, że 
przyjechała osoba zainteresowana, była to pani bodajże Biniszewska Alicja, 
pochodziła z Radziejowic spod Warszawy. Ona tam też piękny zamek kupiła, zrobiła 
w stylu Lwowskim i bardzo była zainteresowana tym zamkiem w Krzemlinie. Ona 
u mnie stacjonowała 3 dni i w gminie załatwiała te wszystkie sprawy. Może są 
osoby, które pamiętają jak to było. Ta pani raz, drugi, trzeci przyjechała i odjechała 
z kwitkiem, bardzo żałowała i mówiła, że za kilka lat to się zniszczy i tak to się stało. 
Nie wiem, kto o tym zdecydował i ogłosił, że to sprzeda, a później nie chciał i teraz 
jest efekt tego wszystkiego. Nawet dobre pieniądze dawała, nie dawała mało, szkoda 
było jej tego zamku, bo była to taka pani historyczka, która mówiła, że z tego można 
byłoby coś pięknego zrobić.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
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Do punktu 19 porządku 
 Wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Poinformował o pismach, które wpłynęły 
do Biura Rady. 

1. Pismo od Państwa Lidii i Radosława Samsik Rzepnowo 2. Skarga na działanie 
burmistrza Pyrzyc w związku z postępowaniem w sprawie posadowienia 
farmy wiatrowej w obrębie Rzepnowo gmina Pyrzyce. Skarga stanowi zał. Nr 
59 do protokołu. Skargę kierujemy do rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną. 

2. Pismo od Bronisława Wilmana ul. Narutowicza, Pyrzyce. Prośba 
o przedłużenie dzierżawy gruntu na ulicy Poznańskiej. Pismo stanowi zał. Nr 
60 do protokołu. 

 
Burmistrz Pyrzyc Jerzy Marek Olech – Pan doktor Wilman jest obecny tutaj, więc ja 
od razu odpowiem, czym była podyktowana nasza, powiedzmy chwilowa 
odpowiedź. Zauważyliśmy, że Pan doktor nie prowadzi tam takiej działalności 
systematycznej tak ja bym to tak określił. Ja widzę, bo chodzę tamtędy codziennie 
kilka razy nawet. Kiosk był otwierany, ale bardzo niesystematycznie i dlatego 
poszliśmy, jak gdyby na takie rozwiązanie, że damy na razie zgodę na dzierżawę na 
krótki czas, jeżeli będzie Pan taką działalność prowadził systematycznie to wyrazimy 
na to zgodę. Na razie wyrazimy zgodę na taki krótki czas, żeby to ewentualnie 
zobaczyć, dobrze? 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Poinformował o kolejnych pismach: 

3. Pismo od Kazimierza Lipińskiego Sołtysa Sołectwa Stróżewo dotyczące 
wyrażenia zgody i pomoc w zorganizowaniu wyjazdowej sesji Młodzieżowej 
Rady w świetlicy wiejskiej w Stróżowie. Pismo stanowi zał. Nr 61 do 
protokołu. 

4. Pismo od Kazimierza Lipińskiego Sołtysa Sołectwa Stróżewo dotyczące 
należytego utrzymania zimowego drogi krajowej Nr 3. Pismo stanowi zał. Nr 
62 do protokołu. 

 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Drodzy Państwo. Ponad półtora roku temu 
złożyliśmy jako jedna z tych pięciu gmin, która została obarczona, której bez 
jakiejkolwiek konsultacji przyznano tę drogę nie zapewniając żadnych środków 
finansowych na jej utrzymanie. Złożony wniosek do trybunału Konstytucyjnego  
i w tamtym tygodniu otrzymaliśmy odpowiedź z Trybunału Konstytucyjnego, że 
Trybunał w najbliższym czasie zajmie się tą sprawą. Czyli jest jakaś nadzieja 
i podobno tak powiedzieli fachowcy, że jeśli Trybunał Konstytucyjny przysłał takie 
zawiadomienie do tych skarżących gmin to znaczy, że sprawa jest na dobrej drodze, 
tak bym to tylko na dziś określił, bo nie ma jeszcze jednoznacznego wyroku 
Trybunału.  

 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Myślę Panie Burmistrzu, że w tym 
momencie można też powiedzieć o takiej sytuacji, bo oczywiście, jest to chwalebne, 
ale nie wiadomo ile to będzie trwało, natomiast wiem, że na ostatnim spotkaniu 
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noworocznym powiatowym pan Starosta Wiktor Tołoczko zwrócił się do pana 
Marszałka, Pan też uczestniczył, pan Marszałek jakby publicznie obiecał, że spróbuje 
zająć się tym tematem i w jakiś sposób pomóc gminom, szczególnie naszym, bo 
nasze tu interesują powiatowe, czyli gmina Pyrzyce nas przede wszystkim, ale i inne, 
bo nasza ma chyba ten odcinek największy, to jest prawie 20 kilometrów, więc też 
liczymy na to, że może w końcu uda się ten temat załatwić, bo to jest rzeczywiście 
bardzo poważna sprawa. Zdajemy sobie sprawę, mimo że nieraz też narzekamy, też 
jestem jednym z tych, którzy niekoniecznie pozytywnie na to patrzą, ale zdaje sobie 
sprawę, że rzeczywiście, utrzymać 20 kilometrów w jakimś dobrym stanie zimą 
i w ogóle później wiemy co z tej drogi może się stać. Oby udało się nam coś z tym 
zrobić.  
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Poinformował o kolejnych pismach: 

5. Pismo ze Szkoły Podstawowej z Brzeska skierowane do radnego Miłosza 
Łuszczyka dotyczące nierzetelnych i niepełnych informacji podanych podczas 
prezentacji wydatków Gminy Pyrzyce na szkoły wiejskie podczas obrad sesji 
Rady Miejskiej w dniu 20 grudnia 2012 roku. Pismo stanowi zał. Nr 63 do 
protokołu.  

6. Pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej. Uchwała Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Nr XV/65?2013 z dnia 16 
stycznia 2013 r. w sprawie wydania opinii o prawidłowości planowanej kwoty 
długu Gminy Pyrzyce. Pismo stanowi zał. Nr 64 do protokołu.  

7. Sprawozdanie z wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w 2012 roku prowadzonych przez Gminę Pyrzyce. 
Sprawozdanie stanowi zał. Nr 65 do protokołu. 

8. Sprawozdanie z realizacji inwestycji p.n. „Modernizacja oczyszczalni ścieków 
oraz budowa sieci kanalizacyjnej w Pyrzycach” realizowanych przez 
Pyrzyckie Przedsiębiorstwo Komunalne Sp. z o.o. w Pyrzycach za miesiąc 
listopad 2012r. oraz kwartalna ocena sytuacji ekonomiczno – finansowej 
spółki do zapoznania Radnym Rady Miejskiej w Pyrzycach. Informacja 
stanowi zał. Nr 66 do protokołu.  

9. Pismo do wiadomości od Państwa Anny i Pawła Dzikowskich, Rzepnowo 24 – 
skierowane do SKO w Szczecinie w sprawie uchylenia decyzji Burmistrza 
Pyrzyc IKiOŚ 6220.5.2011-2013 o środowiskowych uwarunkowaniach na 
realizację przedsięwzięcia polegającego na „Budowie farmy wiatrowej 
składającej się z dwóch turbin o łącznej mocy maksymalnej do 7KW wraz z 
towarzyszącą infrastrukturą techniczną” na obręb Rzepnowo gmina Pyrzyce. 
Pismo stanowi zał. Nr 67 do protokołu. 

10. Odpowiedź dla radnej Małgorzaty Piotrowskiej od Burmistrza Pyrzyc na 
zapytanie złożone podczas obrad XXXI sesji Rady Miejskiej dotycząca 
struktury Urzędu Miejskiego. Odpowiedź stanowi zał. Nr 68 do protokołu.  

11. Odpowiedź dla radnej Małgorzaty Piotrowskiej od Burmistrza Pyrzyc na 
zapytanie złożone podczas obrad XXXI sesji Rady Miejskiej dotycząca 
nieruchomości po szkole podstawowej w Ryszewku. Odpowiedź stanowi zał. 
Nr 69 do protokołu.  
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12. Odpowiedź dla radnej Małgorzaty Piotrowskiej od Burmistrza Pyrzyc na 
zapytanie złożone podczas obrad XXXI sesji Rady Miejskiej dotycząca 
współpracy Gminy Pyrzyce z organizacjami pozarządowymi. Odpowiedź 
stanowi zał. Nr 70 do protokołu.  

13. Odpowiedź dla radnej Małgorzaty Piotrowskiej od Burmistrza Pyrzyc na 
zapytanie złożone podczas obrad XXXI sesji Rady Miejskiej dotycząca 
odśnieżania ulic. Odpowiedź stanowi zał. Nr 71 do protokołu.  

14. Odpowiedź dla radnego Damiana Błażejewskiego od Burmistrza Pyrzyc na 
zapytanie złożone podczas obrad XXXI sesji Rady Miejskiej dotyczące 
przeprowadzenia inwentaryzacji zbiorników bezodpływowych. Odpowiedź 
stanowi zał. Nr 72 do protokołu.  

15. Odpowiedź dla radnego Mariusza Majaka od Burmistrza Pyrzyc na zapytanie 
złożone podczas obrad XXXI sesji Rady Miejskiej, dotycząca w sprawie taryf 
za dostarczanie ciepła dla mieszkańców Pyrzyc. Odpowiedź stanowi zał. Nr 
73 do protokołu.  

16. Prośba Pana Mirosława Stasiaka o zabranie głosu podczas obrad sesji 
w sprawie zmian w budżecie Gminy. Prośba stanowi zał. Nr 74 do protokołu. 

 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Mamy tutaj również całą teczkę 
działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji, ale ponieważ obiecaliśmy sobie, że dziś nie 
będziemy na ten temat mówić, bo mamy spotkanie 12 lutego, więc nie będę na ten 
temat prowadził żadnej dyskusji.  
 
Radna Małgorzata Piotrowska - Wczoraj zdarzyła się pewna tragedia 
w miejscowości Żabów. 6 - cio osobowa rodzina została pozbawiona pieca i z tego 
miejsca chciałabym podziękować pani kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Sylwii 
Gabryelczyk za dość szybką interwencję. Chciałabym poinformować, że wczoraj piec 
u tych mieszkańców stanął. Mimo, że tego nie chciał to chciałabym podziękować na 
forum jednemu z mieszkańców mojej miejscowości, który pokrył resztę kosztów, 
które ta rodzina musiała ponieść. Chciał być anonimowy, więc wykonuję jego wolę, 
ale mimo wszystko publicznie chciałabym podziękować za to, że pojechał z nami, 
zrobił zakupy, wydał pieniądze, założył za piec. Nie ma pani Sylwii, bardzo szkoda, 
ale dziś już jej podziękowałam, bardzo dziękuję za interwencję. Sprawa między 
godziną 10:00 a 16:00 się wyjaśniła i ta rodzina ma ciepło w domu. Panie Burmistrzu, 
proszę o przekazanie podziękowań pani kierownik.  
 
Radny Mariusz Majak - Panie Przewodniczący, przemknęliśmy szybko przez 

uchwałę w sprawie zmian do budżetu. Jest przekaz audio i nie poinformowaliśmy 
mieszkańców o pewnym, wydaje mi się ważnym wydarzeniu i istotnym pewnie 
interesujących naszych mieszkańców, mówię tu o przyszłej budowie ścieżki 
rowerowej, kontynuacji tej ścieżki rowerowej od Pyrzyc do Brzeska. Może Pan 
Burmistrz przedstawiłby informację jak to będzie wyglądać w przyszłości, bo wielu 
Pyrzyczan pyta o to zadanie i myślę, że tak troszkę optymistycznie możemy 
zakończyć naszą sesję, ponieważ jest tu pełen konsensus. Rada jest zgodna 
z Burmistrzem, co do potrzeby budowy tej ścieżki rowerowej i będzie to, mam 
nadzieję, wspólny sukces w przyszłości. Rozmawiałem z panem wójtem Gminy 



 29 

Przelewice Markiem Kibałą, który po podjęciu informacji o tym, że będziemy tą 
ścieżkę prawdopodobnie budować, stwierdził, że również jest zainteresowany 
kontynuacją tej ścieżki od granic gminy Pyrzyce z gminą Przelewice do siebie wokół 
Jeziora Płoń. Ma bardzo piękne plany odnośnie nawet wykorzystania jeziora. Ja 
myślę, że to jest bardzo fajna sprawa. Zwracam Państwa uwagę, że Pyrzyce mogą 
gdzieś mieć w okolicach, może jest to trochę wizjonerska myśl, Geotermii tężnię 
w przyszłości, w Brzesku jest piękne sanktuarium, w Przelewicach jest piękny ogród 
dendrologiczny. Kiedy przychodzi wiosna widzimy bardzo dużo samochodów na 
szczecińskich rejestracjach, przyjeżdżających do Przelewic. Pewnie, gdyby ta ścieżka 
rowerowa powstała od Pyrzyc do Przelewic myślę, że obie gminy mogą bardzo wiele 
na tym skorzystać.  
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak - Ja przepraszam za ten taki mały żart, ale 
myślę, że kolega radny Wroński będzie jeździł wtedy rowerem do pracy. 
 
Burmistrz Pyrzyc - Jerzy Marek Olech - Pan radny Majak poruszył temat ścieżki 
rowerowej. Już na początku grudnia tamtego roku z Urzędu Marszałkowskiego 
naszego województwa, przyszła informacja, że program ten uzyskał dofinansowanie 
i tutaj od razu powiem, jaka to jest kwota, żeby później nie zarzucano mi, że nie 
podaję kwot. Od razu to czynię, wartość kosztorysowa tej inwestycji wynosi 
3.800.000 złotych i powiem szczerze, że dość długo, przez cały grudzień wahaliśmy 
się tutaj w gronie pracowników, rozstrzygaliśmy, rozmawialiśmy czy podjąć się 
realizacji tej inwestycji. Różne były głosy na początku, ale przeważyła decyzja, że 
przystępujemy do realizacji tego projektu. Rozmawialiśmy również z radnymi zanim 
ten projekt uchwały został postawiony pod obrady sesji. Wspólnie, tak jak Pan 
Mariusz powiedział, myślę, że to będzie, daj Boże, wspólny sukces, że 
doprowadzimy do tego, że ta ścieżka gdzieś około czerwca, lipca roku 2014 zostanie 
zakończona. Inwestycja najprawdopodobniej, jeżeli wszystkie procedury formalne 
przejdą sprawnie rozpocznie się też w czerwcu w lipcu bieżącego roku. Zdajemy 
sobie sprawę z tego, że ta kwota nie będzie aż tak wysoka, jaka jest wartość 
kosztorysowa, ponieważ zawsze po przetargu ta kwota będzie, mamy nadzieję, 
zdecydowanie niższa i ta inwestycja zamknie się niższą kwotą. Na pewno wartość tej 
inwestycji jest bardzo wysoka, jeżeli chodzi o społeczeństwo, o wartość kulturową, 
społeczną. Ścieżka zacznie się przy ulicy Ciepłowniczej po przeciwnej stornie 
istniejącej już ścieżki, a skończy się na tym słynnym jak mi to któraś pani wczoraj 
tłumaczyła, rowie Kosińskim, ponieważ tam jest granica gminy. Tak jak też Pan 
Mariusz powiedział, myślę, że nasza sąsiednia gmina, bo to był kiedyś taki wspólny 
projekt, że od tego momentu, do ogrodu dendrologicznego ta ścieżka zostanie 
wybudowana przez naszych sąsiadów. Już rozpoczęliśmy procedury, myślę, że pod 
koniec stycznia, może na początku lutego podpiszemy umowę z Urzędem 
Marszałkowskim, bo Urząd Marszałkowski czekał tylko na decyzję szanownej Rady, 
która zatwierdziła tą naszą propozycję. Uchwała ta została dzisiaj podjęta i będziemy 
mogli podpisać umowę na finansowanie tego zadania. 
 
Nie wniesiono więcej żadnych wniosków. 
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Do punktu 20 porządku 
 Zamknięcie obrad XXXIV Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Podziękował wszystkim za przybycie 
i zamknął obrady XXXIV sesji Rady Miejskiej. 
 
Protokołowały: 
Anna Piotrowska 
Anna Wiśniewska 
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               Ryszard Grzesiak 
 

 
               
             


